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Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: 
Natascha Stoel. 
Maiken Andersen. 
Christina Ølgaard.  
Lisette Rasmussen.  

Medarbejderrepræsentanter: 
Stina Larsen. 
Lars Bjørn Petersen. 

Dagtilbudsleder og sekretær: 
Jeanette Stærk Larsen. 

 

Referat fra forældrebestyrelsesmøde 5. september kl. 
16.30-20.00 i Myretuen.  

 

1. Valg af næstformand for bestyrelsen. 
Som besluttet på forrige bestyrelsesmøde, vælges næstformand på dette møde. 

Forældrebestyrelsen har siden sidste møde afholdt et ekstraordinært 
bestyrelsesmøde 12. august, hvor de har valgt Christina Ølgaard Møller som 
næstformand. Mødet blev afholdt grundet situationen med indstilling til lukning af 
børnehaven. Se særskilt dagsorden og referat. 
 

2. Beslutning om Myretuens valg vedr. ”Sundt frokostmåltid”. 
På forrige møde blev det besluttet at spørge forældrene på matriklen i Holeby 
hvorvidt de ønskede frokostordning eller ej. Til formålet har alle forældre fået 
seddel med hjem, og på mødet i dag træffer forældrebestyrelsen ud fra 
tilbagemeldingerne beslutning om deltagelse eller ej. 

Forældrebestyrelsen har valgt at gå med flertallet, som ikke ønsker at fortsætte 
med frokostordningen. 
Nuværende madordning kører dermed frem til udgangen af 2024. 
 
Vi vil så gerne tilgodese alle, og håber at de af jer forældre, som ønskede 
madordning, ender med at blive glade for de muligheder det giver, når børnene 
har madpakker med. Bestyrelsen kan få øje på fordelene ved større fleksibilitet og 
frihed til spontane ture ud af huset, at forældre ved hvor meget barnet får spist, 
at man er ude over at nogle børn ikke kan lide den fælles mad, og at madpakker 
er forberedelse til skole. I øvrigt har Skoven allerede madpakker med, og så bliver 
det ens begge steder. 



 

Side 2 af 3 
 

Bestyrelsen er selvfølgelig klar over de fordele madordningen giver, så det vil altid 
være en afvejning af for og imod – og flertallet var denne gang imod. 
 

3. Myretuens fremtid. 
Da det peger i retning af et år mere til at gøre Myretuen rentabel, skal vi i 
bestyrelsen drøfte hvilke indsatsområder, som vi vil arbejde videre med. 

Bestyrelsen havde en længere drøftelse af netop dette punkt. 
vi skal brande børnehaven på flest mulige måder, og vi løber foreløbig efter disse 
indsatser: 
- Arrangementer i samarbejde med Holeby – eksempel Medborgerhuset.   
- Åben børnehave. 
- Inddragelse af dagplejen i børnehavens hverdag. 
- Udarbejde materiale som fortæller om børnehaven – måske små film. 
- Adressere politikere som medspillere af børnehavens branding, så børne- 
  familier vælger Myretuen.  
 

4. Forældrebestyrelsens rolle. 
En drøftelse af hvilke opgaver, der ligger i bestyrelsen. Vi er alle lidt grønne i 
forældrebestyrelser, så der kunne være et ønske om et kursus. Andre bestyrelser 
har deltaget i et FOLA-kursus. 

Leder spørger forvaltningen om hvorvidt der er opfølgningskurser med FOLA. 
videre minder vi hinanden om, at bestyrelsen fastsætter principper, men 
børnehaven udmønter. 
 

5. Mødernes varighed. 
Landsbyordninger har kørt med forholdsvis lange møder, da møderne har skullet 
rumme både skole, SFO og dagtilbud. Bestyrelsesmøder for dagtilbud ligger på de 
ca. to timer. Da vi nu ikke længere er en del af en landsbyordning, er der brug for 
tilpasning af mødetiden. 

Det blev besluttet, at møderne fremover er på to timer, og med servering af kaffe. 
Næste møde er 21. januar kl. 16.30-18.30. 
Bestyrelsen og børnehaven har dog inden da et fællesarrangement, som der skal 
mødes om. 
 

6. Besøg af konstitueret sektorchef Peder Skelbo kl. 19.00. 
Peder deltager den sidste time, og vil kunne kvalificere svarene vedr. den videre 
proces om Myretuens fremtid. Peder ved også en del om hvordan man arbejder i 
en forældrebestyrelse, og kan hjælpe bestyrelsen lidt i gang. 

Peder Skelbo var desværre forhindret, da mødet forud for vores trak ud. Vi finder 
en anden dag. 
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Eventuelt. 
 
Der var ikke noget under dette punkt. 

 

 

 


	Referat fra forældrebestyrelsesmøde 5. september kl. 16.30-20.00 i Myretuen.

